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 امیر قلعه نویی: آیا همه مدیران 
کشور لیاقت دارند؟

ســرمربی تیــم فوتبال ســپاهان با بیــان اینکه  �
فدراســیون فوتبال یک ماه و نیم با او برای حضور در 
تیم ملی مذاکره کرده بود، به مطرح شــدن حضور 
اســتراماچونی در تیــم ملــی به جای اســکوچیچ 

واکنش نشان داد.
امیــر قلعه نویی درباره اتفاقات رخ داده پیرامون 
انتخاب ســرمربی تیم ملــی فوتبــال و اینکه بعد 
از بازی بــا نام او و علــی دایی در نهایــت دراگان 
اســکوچیچ انتخاب شــد، گفت: آقای دایی انسان 
و مربــی بزرگی اســت. من درباره خــودم صحبت 
می کنم. با اســم من بازی نشد. ما چندین جلسه با 
فدراسیون داشــتیم. آقایان حتی به اصفهان آمدند 
و مذاکرات حدود یک ماه وخرده ای طول کشــید. با 
آقای علی نژاد (معاون وزیر ورزش) صحبت کردیم. 
آنها هــم با مدیرعامــل و هیئت مدیره باشــگاه در 
جلسه تلفنی صحبت کردند. تعهدی که به سپاهان 

داشتم دغدغه من بود. با اسم من بازی نشد.
او افــزود: برای من یک ماه ونیم بــا بنده مذاکره 
شــد. حتی آقایان کشوری فرد و بهاروند به اصفهان 
آمدنــد و جلســه در اصفهــان برگزار شــد. آقای 
علی نژاد چندین بار با بنــده صحبت کرد. من گفتم 
رضایــت مســئولان ســپاهان را بگیرید، امــا آقای 
عظیمیــان (مدیرعامــل شــرکت فولاد ســپاهان) 
مخالفت کرد و کارخانه فولاد ساعت ۱ بامداد بیانیه 
داد. من هم گفتم مثل سرباز وطن هر کاری از دستم 
بربیایــد برای تیم ملی انجــام می دهم؛ مثل دفعه 
اول که در بدترین شــرایط به تیم ملی آمدم و نتایج 
خوبی گرفتم، با اینکه کم لطفی هایی صورت گرفت؛ 
مثــل همان پــروژه دادگاه در رســانه ملی. عده ای 

منافعشان با حضور قلعه نویی قطع می شد.
ســرمربی تیم فوتبال ســپاهان تأکیــد کرد: الان 
شــرایط تیم ملی شرایط بدی نیســت. من به خاطر 
تعهدی که به تیمم و طرفداران ســپاهان داشــتم، 
نیامدم. کارخانه سپاهان هم بیانیه ای را صادر کرد.

قلعه نویــی در پاســخ بــه این ســؤال کــه آیا 
اســکوچیچ با فکــر انتخاب شــده اســت؟ گفت: 
این همه مدیر آمده؛ آیا همه لیاقتش را داشــته اند؟ 
بحث من فقط در فوتبال نیســت؛ چه کسانی که از 
بیرون فوتبال آمدند و چه کســانی که پســت هایی 
داشــتند. آیا حقشــان این جایگاه ها بوده است؟ در 
یک دوره مدیریتی ۱۷ هزار مدیر عوض می شود. در 
ســال های گذشــته هم این اتفاقات رخ داده است. 
آقایان یک پســت گرفته اند و ۱۷ هزار مدیر جابه جا 

کرده اند.
او درباره مطرح شــدن نام اســتراماچونی برای 
تیــم ملی در ایــن وضعیت ادامه داد: اســکوچیچ 
آدمی تحصیل کرده بوده و ســابقه داشــته و نتایج 
بــدی هم نگرفته اســت. چون فوتبال نیســت باید 
این بازی ها انجام شــود، اما باید یک جور رفتار کنیم 
کــه شــخصیت آدم ها حفظ شــود. الان مد شــده 
است هرکســی هرچه دلش می خواهد می گوید تا 
جایگاهی پیــدا کند. ارزش مــداری و کرامت نه در 
فوتبال که در خیلی جا ها نیســت. بعضی از آدم ها 
اعتقاد دارند بدنامی بهتر از بی نامی اســت. می آیند 
مصاحبــه می کنند تــا روی بورس باشــند. احترام، 

شخصیت و کرامت آدم ها مهم است.
ســرمربی تیــم فوتبــال ســپاهان اظهــار کرد: 
اســکوچیچ آمده و هنوز اتفاقی نیفتاده اســت که 
این طــور قضاوتش می کنیــم. در مملکت ما از این 
مســائل زیاد اســت. آیا فلان مدیرکل لیاقت داشته 

انتخاب شود؟
قلعه نویی که با رادیو جــوان گفت وگو می کرد، 
با بیان اینکه فوتبال تریبون دارد، یادآور شد: این قدر 
که اسم رئیس فدراسیون فوتبال می آید، شاید اسم 
رئیس جمهــور نیاید. یک ســری آدم هــا در تریبون 
فوتبال غرق می شــوند. فلان مدیر چندســال است 
رفته، ولی دو هــزار مصاحبه دربــاره فوتبال کرده 
اســت. اگر قابلیت داشــتند، چرا در رشته خودشان 
استفاده نشدند؟ چرا باید امثال دادگان و مصطفوی 

از فوتبال بیرون باشند؟
او درباره اینکه مطرح شدن بحث تغییر سرمربی 
در این شــرایط به خاطر مشــکلات مدیریتی است، 
گفت: مشــکل بالاتر از مدیریت اســت. مشکل این 
اســت که ما برنامه و سیســتم نداریــم. اگر برنامه 
داشته باشــیم، هر اتفاقی رخ بدهد، ۵ تا ۱۰ درصد 
بالا و پایین می شــود. مگر تیــم ملی آلمان قهرمان 
جهان نشــد. بعد از آن «یواخیم لوو» بدترین نتایج 
تاریخ آلمان را هم گرفــت، ولی در تیم ملی آلمان 
ماند. ما تا برنامه نداشته باشیم همین «باری به هر 

جهت» است.
قلعه نویــی ادامه داد: باید به اســکوچیچ وقت 
بدهیم. او انتخاب شــده و از جنس فوتبال اســت. 
ایــن مربی که از غیرفوتبال نیســت. همه باید به او 
کمک کنیم. من کاندیــدای اصلی هدایت تیم ملی 
بودم و به خاطر تعهدم گفتم نه، ولی الان می گویم 
همه به اســکوچیچ کمک کنیم. یــک روز راجع به 
کی روش صحبت کردم و گفتم همه به خاطر ایران 

باید حمایتش کنیم و الان هم همین طور است.
سرمربی سپاهان در پایان گفت: منچستریونایتد 
بعد از فرگوســن هنوز شــرایط ایدئالــی پیدا نکرده 
است. باید به اسکوچیچ کمک کنیم. بازیکنان خوب 
و بزرگی در فوتبالمان داریم. به علی نژاد و بهاروند 
هم گفتم؛ مــا الان چند تیم ملی داریم. اگر این تیم 
ملــی را یک تیم کنیم و مدیــر و بازیکن جایگاهش 
را بداند، تیم ملی راحت صعــود می کند. (به جام 

جهانی)

یک آمار جالب از دولت روحانی 
و وزارت سلطانی فر

در کمیت تعداد مدیران، شــاهد یک شــرایط برابر  �
هستیم و حتی اگر فتح االله زاده بعد از آن همه اشتیاق 
برای مدیرعاملی به ســرعت جا نزده بــود، امروز آمار 
تغییرات پرســپولیس بیش از اســتقلال می شــد. به 
گزارش ایلنا، یکی از اشــکالاتی که هواداران استقلال 
از وزارت ورزش می گیرند مربوط به تغییرات مدیریتی 
پیاپی این باشــگاه اســت، اما بررســی دقیق تر نشان 
می دهد شــرایط پرســپولیس هم از ایــن نظر چندان 
تفاوتی با اســتقلال نداشته است. مسعود سلطانی فر 
آبــان ۹۵ وزیــر ورزش شــد. آن زمان در اســتقلال، 
رضــا افتخــاری، مدیرعامل بود که تقریبا تا دو ســال 
بعد هم بــه کارش ادامه داد. در دوران ســلطانی فر 
در اســتقلال برای چهــار نفر حکــم مدیرعاملی (یا 
سرپرســتی) زده شــده اســت. از این بین امیرحسین 
فتحی یک ســال وپنج ماه در این مســند باقی ماند، اما 
اســماعیل خلیل زاده دو ماه و علی فتح االله زاده فقط 
۲۰ روز امور باشــگاه را اداره کردند. نفر آخر هم احمد 
ســعادتمند اســت که کمتر از یک ماه بعد از دریافت 
این مأموریت، از ســوی بازیکنان و کادر فنی استقلال 
هدف حملات شــدید قرار گرفته اســت. حالا ببینیم 
آن طــرف چه خبر بــوده. زمانی که ســلطانی فر وزیر 
ورزش شــد، علی اکبر طاهری مدیریت سرخ پوشان را 
برعهده داشــت. بعد از او ســه نفر با نظر سلطانی فر 
مدیرعامل پرسپولیس شــدند؛ گرشاسبی، ایرج عرب 
و محمدحســن انصاری فــرد. درحال حاضــر هــم با 
استعفای انصاری فرد، پرسپولیس مدیرعامل ندارد و 
به زودی از چهارمین مدیر انتخابی ســلطانی فر برای 
اداره این باشگاه رونمایی خواهد شد؛ بنابراین لااقل در 
کمیت تعداد مدیران، شــاهد یک شرایط برابر هستیم 
و حتــی اگر فتح االله زاده بعد از آن همه اشــتیاق برای 
مدیرعاملی به سرعت جا نزده بود، امروز آمار تغییرات 
پرســپولیس بیش از استقلال می شــد. اگر هم نقطه 
مبدأ ارزیابی را به استقرار دولت روحانی تغییر بدهیم، 
وضعیت جالب تر خواهد شد. در این صورت خواهیم 
دید از مرداد ۹۲ تاکنون، ۹ مدیرعامل در پرســپولیس 
عوض شده، درحالی که این تغییر در باشگاه استقلال 

فقط شش مورد بوده است.

رقبای ایران برای میزبانی جام ملت ها
چند روز بعد از اعلام آمادگی فدراســیون فوتبال  �

ایران برای میزبانی در جام ملت های آســیای ســال 
۲۰۲۷، سه کشور دیگر نیز وارد میدان رقابت شده اند. 
به گزارش ایرنا، چند روز قبل بود که فدراسیون فوتبال 
با ارسال نامه ای به کنفدراسیون فوتبال آسیا، خواهان 
میزبانی در جام ملت های آســیای ســال ۲۰۲۷ شد؛ 
اقدامی که با واکنش های متفاوتی در داخل و خارج از 
کشــور روبه رو شد. تا به اینجا سه کشور دیگر نیز برای 
میزبانی در نوزدهمیــن دوره رقابت ها اعلام آمادگی 
کرده اند. عربستان ســعودی یکی از این کشورهاست. 
آنها تمایل دارند برای اولین بار میزبان بزرگ ترین رویداد 
ملی در قاره آســیا باشند. به جز آنها، قطر نیز به عنوان 
میزبان جام جهانی ۲۰۲۲ نامزد شده است. قطر پیش 
از این در ســال های ۱۹۸۸ و ۲۰۱۱ نامزد شــده است و 
بعید به نظر می رســد دوباره این قدر زود بعد از حدود 
یک دهه میزبان این رقابت ها شود؛ بااین حال امکانات 
فوق العاده آنها ممکن اســت معادلات را تغییر دهد. 
هندوستان هم تمایل دارد از این آوردگاه بزرگ میزبانی 
کند. آنها نیز مانند عربســتان تا به حــال میزبان جام 
ملت ها نبوده اند و شاید این مسئله به این کشور امتیاز 
ویژه ای بدهــد. البته از آخرین میزبانــی ایران تا زمان 
برگزاری جام ملت ها در ســال ۲۰۲۷ بیش از ۵۰ سال 
گذشته است. ممکن است طی روزهای آتی کشورهای 
دیگری نیز بــرای میزبانی جام ملت های ۲۰۲۷ اعلام 

آمادگی کنند.

وضعیت لیگ برتر هنوز نامشخص است
معاون کل وزارت بهداشــت گفــت: تکلیف آغاز  �

لیگ برتر فوتبال هنوز مشــخص نیست، اما باشگاه ها 
می تواننــد با حفــظ ایمنــی بهداشــتی تمرینات را 
آغاز کننــد. ایرج حریرچی در نشســت خبری خود با 
اصحاب رســانه در مورد بازگشــایی اماکن ورزشــی 
گفت: پروتکل هایی در مورد اماکن ورزشی آماده شده 
است، برای ورزش های انفرادی شرایط آسان تر خواهد 
بود؛ همچنین مشــکل اصلی ما در مورد ورزش های 

دسته جمعی، رختکن ها و دوش ها هستند.

ورزش

فوتبال خبر
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محمد دادگان، رئیس ســابق فدراســیون فوتبال که 
هنوز هم عده زیادي از کارشناسان او را یکي از موفق ترین 
رؤســاي فدراســیون مي دانند، این روزها گفت وگوهاي 
زیادي دربــاره فســاد در ورزش دارد؛ حرف هایش مثل 
همیشه تندوتیز اســت و مي گوید ابایي از کسي یا چیزي 
نــدارد. هربار که خیلي تنــد رفته و کار به پاســخ گویي 
کشیده، با صداي رساتري گفته براي ادعاهایش سند دارد 

و مثل «عده اي» روي هوا حرف نمي زند.
دادگان بــا وجــود اینکــه در دوره محمــد خاتمي، 
فدراســیون را مي چرخاند و از دســت او هم تقدیرنامه 
مدیریت گرفت، با محمود احمدي نژاد هم رابطه چندان 
بدي نداشــت؛ درست اســت که کارش در فوتبال را در 
دوران احمدي نژاد از دســت داد، ولي خودش مي گوید 
مشــکلي با احمدي نژاد نداشــته و هرچه بوده زیر ســر 
محمــد علي آبادي، رئیــس وقت ســازمان تربیت بدني 
است. با دســتور علي آبادي، دادگان در شرایطي که تیم 
ملي در جام جهاني مشغول بازي بود، از کار برکنار شد! 
ســپ بلاتر، رئیس وقت فیفا، خبر را به دادگان مي دهد 
و همان جا نســخه محرومیت فوتبال ایــران با مدیریت 

ورزش علي آبادي را مي پیچد.
شــاید از همان وقت هاســت کــه دادگان دل چندان 
خوشي از رؤساي ورزش ایران ندارد؛ سازمان تربیت بدني 
هم که تبدیل به وزارت شد، دادگان دلش با وزیر ورزش 
صاف نشــده و همواره یکي از منتقدان جدي آنها بوده 
اســت.انتقادات دادگان از وزارت ورزش به امروز و دیروز 
مرتبط نمي شــود، ولي این نقدها در مواجهه با مسعود 
ســلطاني فر، وزیر ورزش کنوني، رشد چشمگیري داشته 
اســت. او در تمامــي گفت وگوهایي کــه تقریبا در یک 
سال اخیر داشــته، طعنه و کنایه اي هم به سلطاني فر و 

مدیریتش در ورزش ایران زده است.
اگــر گریزي به این گفت وگو ها یا شــاید خلاصه اي از 
آنها هم زده شــود، مشخص مي شود که شایعات کنوني 
چقــدر عجیــب و تا چه اندازه بي اســاس اســت؛ کدام 
شایعات؟ همان هایي که خبر مي دهند دادگان قرار است 
به عنوان مدیرعامل یا یکي از اعضاي هیئت مدیره باشگاه 

پرسپولیس، به فوتبال ایران برگردد.
مروري بر اختلافــات و انتقادات تندوتیــز دادگان از 
مسعود سلطاني فر، نشــان مي دهد این اتفاق دست کم 
تا زماني که سلطاني فر بر مســند وزارت ورزش نشسته، 
ممکن نیست؛ حالا اگر اتفاقي غیرمنتظره رخ دهد، دیگر 
باید دلیل را در جاي دیگري جست، ولي في الحال، مورد 
مشــخص اینکــه دادگان به عنوان یکــي از قدیمي هاي 
ورزش ایران و مســعود سلطاني فر به عنوان وزیر ورزش، 

دل خوشي از هم ندارند.
وزیربودن حق من است

بي پــرده بایــد از ایــن موضــوع گفت کــه محمد 

دادگان حق خــودش را در وزارت مي دانــد. او بارها در 
گفت وگوهایــش از این خبر داده که براي کابینه روحاني 
از او براي وزارت ورزش برنامه خواســته اند. درســت در 
روزهایــي که دادگان بــه این فکر مي کرد کــه به زودي 
روي صندلي وزارت ورزش مي نشــیند، چنــد وزیر را رو 
کردند و هرگز نــام دادگان از آن جعبــه جادویي بیرون 
نیامد. اختلاف دادگان با سلطاني فر مي تواند از همان جا 
ریشــه گرفته باشد؛ همان جایي که ســلطاني فر در کنار 
صالحي امیري، مســئول مذاکره بــا دادگان براي وزارت 
ورزش بودنــد (این ادعاي خود دادگان اســت)، ولي در 
نهایت هر دوي آنها سِــمت گرفتنــد و دادگان بیرون از 
گود ماند. عجیب آنکه همان مســعود سلطاني فري که 
با دادگان مذاکره کرده بود، خودش وزیر ورزش شــد. آن 
اتفاق سرآغاز دلخوري ها شد؛ اتفاقي که دلیل روشني به 
محمد دادگان داد تا بي پرده تر از مسائل پشت پرده حرف 
بزند. اگر بــه صحبت هاي دادگان، دســت کم در هفت، 
هشت ماه گذشته گریزي زده شود، او همیشه به بهانه اي 
تقصیرها را گردن وزارت مســعود سلطاني فر انداخته و 

تلاش کرده با دلیل و مدرک، ادعاهایش را ثابت کند.
همکاري وزارت ورزش و فدراسیون در فساد رخ داده!

هرجــا صحبــت از بحران هاي به وجودآمــده در دو 
باشــگاه اســتقلال و پرســپولیس باشــد، دادگان سهم 
وزارت ورزش را پررنگ مي کند؛ او معتقد اســت مسئول 
ناآرامي هاي این دو باشگاه بیش از آنکه مدیرانش باشند، 
شــخص وزیر ورزش اســت. این موضــوع را مي توان از 
گفت وگوي رادیویي دادگان متوجه شد. او ابتدا به رادیو 
جوان از غریبه بودن مسعود سلطاني فر با ورزش مي گوید: 
«باید ببینیم چه کســاني آدم ها را جابه جا مي کنند. درد 
ورزش ما این است: شما فردي را مسئول مي کني و وقتي 
آن فرد ورزش را نمي شناســد، در عرض یک ســال پنج 
مدیرعامل براي یک تیم مي گذارد که نمي توانند امکانات 
مالي فراهم کنند. آن همه مشــکل هــم ایجاد مي کنند. 
حرف هــاي ما ســرانجامي نــدارد. آنکه خــودش را به 
خواب زده است نمي شود بیدار کرد. در همه دنیا مجمع 
مي گذارند و هیئت مدیــره مدیرعامل را انتخاب مي کند. 
در کشــور ما مدیرعامــل انتخاب و بــه مجمع معرفي 
مي شــود؛ چه اتفاقي مي افتد؟ این فساد ایجاد مي کند. 
فساد در جامعه ما فراگیر است. فوتبال هم جزئی از این 
جامعه اســت». دادگان در ادامه بحران باشگاهي ایران، 
در صحبت هایش با ورزش سه، به صراحت از همدستي 
وزارت با فدراسیون فوتبال حرف مي زند و ادامه مي دهد: 
«در حال حاضر باشگاه پرسپولیس و استقلال بیش از صد 
میلیارد تومان بدهکار هستند، یکي نیست این موضوع را 
بررسي کند که چه مقدار از این مبلغ به زمان وزارتخانه 
فعلي مربوط است. به نظر من دست فدراسیون فوتبال و 
وزارت ورزش و... در یک کاسه است. جالب است بدانید 
رئیس اســبق فدراســیون فوتبال حالا که پرونده اش در 
کمیته اخلاق و قوه قضائیه مطرح است، مدعي شده که 
اگر مشــکل دارید من را ببرید تا مشکل را حل کنم. البته 
هدف او کمک نیســت، مي خواهــد آن حکمي را که در 
دســتگاه قضائي و کمیته اخلاق فدراسیون دارد درست 
کند. من نمي دانــم چرا وزارت ورزش جلــوي آقایان را 
نمي گیرد؛ مثلا مدیرعامل قبلي پرسپولیس در شش ماه 
مدیریتش شــش میلیارد جابه جا کرد و هیچ کســي هم 

پیگیر ماجرا نشد».
میزباني نداریم؟ مقصر وزیر ورزش است!

موضوع ســلب میزباني از تیم هاي ایراني حاضر در 
لیگ قهرمانان آسیا هم دیگر موردي است که به محمد 
دادگان بهانــه اي مي دهد تا از وزیر ورزش انتقاد کند. به 
عقیده او صحبت هاي نســنجیده وزیر ورزش کاري کرد 
تــا AFC رأي عدم میزباني تیم هاي ایراني در آســیا را با 
جدیت بیشتري دنبال کند. «کنفدراسیون آسیا بر اساس 
حرف هاي ما این تصمیم - ســلب میزباني از نمایندگان 
ایران- را گرفته اســت. وزیــر ورزش قبلا مصاحبه کرد و 
پنج هفته لیگ را با فدراســیون فوتبــال متوقف کردند، 
چون مي گفتند امنیت در کشــورمان نیست و بازي هاي 

لیگ تعطیل شد. مسئولان کنفدراسیون آسیا تمام اخبار 
را مي دانند. شما ناامني را اعلام کردید. شما باید جوابگو 
باشــید نه AFC. همه چیز را در خفا و دروغ پیش نبریم. 
صحبت هــاي وزیر را که گفــت امنیت نداریــم و بازي 
پرســپولیس و تراکتور را به تعویق انداختند براي مردم 
منتشر کنید». دادگان در ادامه همان بحث و در گفت وگو 
با رادیو ایــران بود که خطاب به مجموعه وزارت ورزش 

عبارت «برایتان تره هم خرد نمي کنند» را به کار برد.
آن زمــان، مســئولان وزارت ورزش درصدد بودند به 
AFC اعتــراض کنند و معتقد بودند اعتراضشــان قطعا 
جواب مي دهد و میزباني برمي گردد؛ در غیر این صورت 
تیم هاي ایراني از حضور در لیگ قهرمانان آسیا انصراف 
مي دهند. دادگان اما اعتقاد دیگري داشت؛ «شما گفتي 
نمي رویــم به لیگ قهرمانان آســیا ولي مي روي. کُرنش 
هم مي کني ولي برایت «تــره خرد نمي کنند». مي گویند 
به مسابقات نمي رویم، خب نروید چرا مي گویید عزت و 

شرافت ملي؟».
وزیر ورزش مربي تیم ملي را عزل و نصب مي کند

دیگر مــوردي که باعث شــده دادگان به مســعود 
ســلطاني فر و مجموعه اش انتقاد شدیدي داشته باشد، 
موضــوع اخراج کــي روش و البته معرفي اســکوچیچ 
به عنوان ســرمربي تیم ملي است؛ امري که به عقیده او، 
با دســتور مســتقیم وزیر ورزش انجام شده و فدراسیون 
فوتبال در آن نقشــي نداشته است. دادگان این ادعایش 
را در گفت وگو با برنامه تلویزیوني ورزش و مردم مطرح 
مي کند و مي گوید: «واقعیت امر این است که در تمام دنیا 
چرخاندن فوتبال از یک دبستان راحت تر است. در کشور 
ما به خاطــر اینکه جاهاي مختلــف در فوتبال دخالت 
مي کنند، کار دشــوار اســت. مدیریت نتوانسته فوتبال را 
بچرخاند و در اختیار بوده اســت و فشــارهاي بیرون از 
فدراســیون در تصمیمات مدیریت فوتبال تأثیرگذار بوده 
اســت. آقاي تاج کارش دشــوار بــوده؛ در بعضي جاها 
موفق بوده اســت و در بعضي جاها هــم ناموفق. قبل 
از اینکــه کي روش برود، من با تاج صحبت کردم و گفتم 
نگذاریــد او برود. تــاج گفت تصمیم من این اســت که 
کــي روش بماند، ولي وزارت ورزش ایــن اجازه را به من 
نمي دهد. کي روش رفت، هزینه هاي ما بیشــتر شد و نفر 
بعد آمد و نتوانست کار کند. چندین برابر هم پول دادیم؛ 
هــم به ویلموتس دادیم و هم... . باید ببینیم چه اتفاقي 
افتاده است. ما نمي توانیم بگوییم که همه اش کار تاج و 
فدراسیون بوده است. سؤال من این است که الان مربي 

تیم ملي را چه کسي آورده است؟».
کساني با قد کوتاه تر و هم وزن خودشان مي خواهند

هنوز زمان زیادي از اســتعفاي مهدي تاج از ریاست 
فدراسیون فوتبال نمي گذرد؛ بعد از آن استعفا، شرایطي 
رقم خورد تا انتخابات فدراســیون فوتبــال زودتر برگزار 
شود؛ آن موقع و پیش از به تعویق افتادن این انتخابات به 
دلیل ایراد در اساسنامه، خیلي ها مي گفتند محمد دادگان 
قرار است ثبت نام کند و احتمالا رئیس بعدي فدراسیون 
فوتبال اســت. دادگان اما با یکي، دو گفت وگوي آتشین، 
خبــر داد رئیس بعــدي را که گزینه وزیر ورزش اســت، 
انتخاب کرده اند. او البته در بخشي از صحبت هایش که 
باشگاه خبرنگاران منتشــر کرده، مي گوید با برنامه کاري 
کرده اند که جایي براي دادگان نباشــد. انتقادهای او این 
بار اما تیزتر بود؛ «مردم به من لطف دارند که خواســتار 
حضورم در انتخابات هســتند. من عاشق خدمت هستم 
و ایــن کار را هم دوســت دارم؛ اما آنهایــي که باید ما را 
کمک کنند و ورزش کشور در اختیارشان است، امثال من 
را نمي خواهند. کساني را مي خواهند که قدشان کوتاه تر 

و وزنشان هم مثل وزن خودشان باشد».
انتقاد از رفیق وزیر

این طور نبوده که تیغ تیز انتقادهای دادگان همیشــه 
وزیر ورزش را نشــانه رفته باشد؛ او در گفت وگویي که با 
کیهان ورزشي داشته، انتقادي هم از رضا صالحي امیري، 
رئیــس این روزهاي کمیته ملي المپیــک کرده و او را به 
نداشتن اطلاعات کامل از ورزش متهم کرده است. دادگان 

در این زمینه هم به نظر مي رسد کمي هوشمندانه عمل 
کرده اســت؛ چون صالحي امیري علاوه بر اینکه یکي از 
آن دو نفــري بوده که  از خود دادگان براي وزارت ورزش 
برنامه گرفته، یکي از دوســتان مســعود سلطاني فر نیز 
محسوب مي شود. دادگان از این فرصت استفاده کرده تا 
این بار، هــر دو رفیق را با هم از تیغ انتقادش عبور دهد؛ 
«ما همین الان هم مي توانیم یک فرد فوتبالي را در رأس 
فدراســیون قرار دهیم؛ اما سیســتم ورزش کشور این را 
نمي خواهد. الان در رأس ورزش کشور افرادي نشسته اند 
که با این مقوله بیگانه اند. خب این افراد مي روند ســراغ 
افراد متخصص بــراي فوتبال؟ وقتي دولت دو نفر را در 
رأس وزارت ورزش و کمیتــه ملي المپیک مي گذارد که 
چیــزي از ورزش نمي دانند، دیگر چه انتظــاري دارید؟ 
نمي گویــم این دو نفر آدم هاي بدي هســتند، ولي براي 
ورزش تخصص ندارنــد. اینها همه امور ورزش را تحت 
اختیار دارند. دولت بــا معیارهاي خودش یک نفر را در 
رأس کمیته المپیک مي گذارد که فقط با دست بالا کردن 
رأي دهنــدگان و بــدون تخصص به این جایگاه رســیده 
اســت. خب معلوم اســت که آخر و عاقبــت ورزش ما 
این مي شــود. من براي آنهایي که براي رسیدن این افراد 
به ریاســت رأي داده اند هم متأسفم؛ همان افراد باعث 

مي شوند استخوان خرد کرده هاي ورزش کنار بمانند».
وزیر هم بي کار نبوده است

انتقادهای محمد دادگان از مســعود ســلطاني فر و 
البته مجموعه وزارت ورزش همیشــه هم بدون پاســخ 
نمانده؛ درســت اســت که ســلطاني فر ســعي داشته 
کمتر وارد این درگیري لفظي شــود، ولي گاهی از سوی 
ســخنگو و معاونت قهرماني وزارت ورزش، پاسخ هایي 
به ادعاهاي دادگان داده اســت. یکي از آخرین پاسخ ها، 
مربــوط به بحث گرفتــن میزباني از تیم هــاي ایراني در 
لیگ قهرمانان آســیا بود؛ همان جایي که دادگان اعتقاد 
داشــت AFC تره هم بــراي کارگروه ایراني با ریاســت 
وزارت ورزش خرد نمي کنــد. آن زمان، مهدي علي نژاد، 
معاون قهرماني وزارت ورزش که خودش به مالزي سفر 
کرده بود تا مثلا مشــکل تیم هاي ایرانــي را حل کند، به 
صحبت هاي دادگان واکنش نشان داد؛ «آقایي مصاحبه 
کرده (محمد دادگان، رئیس پیشــین فدراسیون) و گفته 
اســت وینزور جان، دبیر کل AFC، کاره اي نیست که با او 
مذاکره کرده اند. بله او نمي توانســت به تنهایي تصمیم 
بگیرد و نیم ساعت درخواست تنفس کرد. وینزور جان با 
افراد مرتبط تماس گرفت. در همان زمان کم، تماس هاي 
متعددي وجود داشــت. بعد از نیم ساعت او گفت شرط 
شــما را مي پذیریم؛ یعني بازي ها در خانه شما (ایران) و 
بدون پیش شرط برگزار شود. این توافق بسیار مهم بود. با 
این توافق نشان دادیم حاضر نیستیم از حقمان بگذریم. 
حقمان بود در ایران میزبان باشیم. این مهم ترین دستاورد 
ما است. هواداران و مردم دقت کنند، حرف ما این بود از 
حقمان نمي گذریم و براي میزباني تضمین مي خواهیم 
کــه این اتفاق افتــاد. دو تا پلي آف دادیــم و ۱۲ میزباني 

برگرداندیم».
رفاقت بي رفاقت!

اگرچــه انتقادهــای دو طــرف از همدیگر بیشــتر از 
مواردي اســت که در بالا عنوان شده، ولي همین نکات 
کافي اســت تا مشخص شود چرا پیشــنهاد مدیرعاملي 
پرســپولیس به دادگان شایعه است؛ دادگان جایگاهش 
را وزارت ورزش مي دانــد و در تمامي صحبت هایش از 
سیاست هاي مسعود سلطاني فر انتقاد کرده است. حالا 
او اگر بپذیرد که در باشگاه پرسپولیس کار کند، یعني باید 
بپذیرد که زیر دست مسعود سلطاني فر باشد؛ چون دیگر 
همه مي دانند اعضاي هیئت مدیره این دو باشگاه از سوي 
وزارت ورزش انتخاب مي شوند. از سوي دیگر، اگر شایعه 
نباشــد و دادگان واقعا کارش را در باشــگاه پرسپولیس 
استارت بزند، آن وقت باید خیلي جدي این سؤال مطرح 
شود که آیا او دست کم در یک سال گذشته، از وزیر ورزش 
انتقاد مي کرده تا بالاخره پست بگیرد؟ امري که با توجه 

به دل نه چندان خوش این دو از یکدیگر، بعید است.

دادگان - سلطاني فر؛  مناقشه بر سر چیست؟
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